
Protokół Nr XXXIV/09 

XXXIV sesji Rady Miasta Rypina w dniu 27 sierpnia 2009 roku w sali posiedzeń Urzędu 

Miejskiego w Rypinie ul. Warszawska 40 pod przewodnictwem p. Piotra Gałkowskiego – 

Przewodniczącego Rady Miasta Rypina. 

 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godz. 19.00 

Na stan 15 radnych obecnych było 14. 

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W sesji uczestniczył p. Marek Błaszkiewicz – Burmistrz Rypina, Mirosław Pączkowski – Z – ca 

Burmistrza Rypina, Violetta Szkopańska – Skarbnik Miasta Rypina. 

  

Porządek obrad: 

 

1. Wręczenie stypendiów motywacyjnych Rady Miasta Rypina. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XXXIV sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu XXXIII sesji,  

d) informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Rypina z działalności w okresie od XXXIII sesji Rady  

Miasta Rypina,  tym realizacji uchwał. 

a/ pytania i uwagi do wystąpienia Burmistrza 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje ,wnioski i zapytania . 

6. Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji. 

7. Podjęcie uchwał w spawie: 

a/ wyrażenia zgody na wniesienie udziału przez Gminę Miasta Rypina do Przedsiębiorstwa  

                 Komunalnego KOMES sp. z o o w Rypinie, (projekt uchwały  

    Nr XXXIV/ 337/09) 

b/ zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2009 (projekt  

    uchwały Nr XXXIV/ 338/ 09) 

c/ w sprawie zaciągnięcia kredytu ze środków Europejskiego Banku Inwestycyjnego,  

    (projekt uchwały Nr XXXIV/ 339/ 09), 

d/  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na zakup podręczników  

     dla uczniów I klasy Gimnazjum Powiatowego( projekt uchwały  Nr XXXIV/340/09) 

 



e/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2009 rok   

    (projekt uchwały Nr  XXXIV/ 341 /09) 

      f/ współpracy partnerskiej między Gminą Miasta Rypin a Gminą Hedemora  

                (Szwecja), ( projekt uchwały Nr  XXXIV/ 342/09 ) 

 g/ współpracy partnerskiej między Gminą Miasta Rypin a Okręgiem Pakruojis  

                (Litwa).( projekt uchwały Nr  XXXIV/343/09) 

h/ zmieniająca uchwałę  Nr XVII/133/2000 Rady Miasta Rypina z dnia 21 lutego w 

    sprawie likwidacji formy prawnej funkcjonowania zakładu budżetowego i  

    utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą -  Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji  

    (projekt uchwały Nr  XXXIV/ 344 /09),  

 i/ w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży   

                (projekt uchwały Nr  XXXIV/345/09), 

              j/ w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miasta Rypina dotyczącego planów likwidacji  

                niektórych prokuratur rejonowych ( projekt uchwały Nr  XXXIV/346/09) 

       8.   Wybór radnych do komisji konkursowej „Superelewacja 2010” 

9. Wnioski i zapytania mieszkańców . 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

11. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Miasta Rypina. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miasta wspólnie z Burmistrzem Miasta dokonali wręczenia stypendiów 

motywacyjnych dla  uczniów za osiągane wyniki w nauce i sukcesy edukacyjne. Otrzymali je: 

- Daria Borowska  uczennica SP Nr 1 

- Anna Cukrowska uczennica SP Nr 1 

      - Paweł Dłużniewski  absolwent SP Nr 1 

      - Agata Dobrowolska  uczennica Liceum Plastycznego 

      - Kamila Klimek uczennica SP Nr 3 

      - Klaudia Kuźmińska   uczennica Liceum Ogólnokształcącego 

      - Oskar Kuźmiński   absolwent  SP nr 3 

      - Sandra Olwert uczennica Gimnazjum 

      - Magdalena Sokołowska  uczennica Gimnazjum 

      - Adrian Zmarzły  uczeń Gimnazjum Powiatowego 

      Były gratulacje i życzenia . 

 

 



Ad. 2a 

Przewodniczący Rady Miasta dokonał otwarcia obrad XXXIV sesji. Stwierdził, że na sali 

obecnych jest 13 radnych, sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał. 

  

Ad. 2b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił porządek obrad XXXIV sesji.  

Radny p. Chojnacki zgłosił wniosek, aby punkt „Interpelacje, wnioski i zapytania radnych” 

przenieść na początek obrad sesji, tj. po punkcie 3a – po sprawozdaniu burmistrza miasta Rypina 

z działalności w okresie od ostatniej sesji.  

Skarbnik miasta w imieniu burmistrza zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na zakup 

podręczników dla uczniów I klasy Gimnazjum Powiatowego. Projekt tej uchwały powinien 

znaleźć się w punkcie dotyczącym podjęcia uchwał, przed projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2009 rok.  

Przewodniczący Rady Miasta zgłosił wniosek do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia stanowiska Rady Miasta Rypina dotyczącego planów likwidacji niektórych prokuratur 

rejonowych.  

Burmistrz miasta poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego wyboru 2 

radnych do komisji konkursowej „Superelewacja 2010”. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał kolejno pod głosowanie wnioski: 

- przeniesienie punktu „Interpelacje, wnioski i zapytania radnych” oraz punktu „Odpowiedzi na 

  interpelacje, wnioski i zapytania radnych” do punktu 4 porządku obrad. 

  Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła.  

- o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

  Powiatowi Rypińskiemu na zakup podręczników dla uczniów I klasy Gimnazjum Powiatowego. 

  Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła  

- o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady 

  Miasta Rypina dotyczącego planów likwidacji niektórych prokuratur rejonowych.  

  Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” wniosek przyjęła  

- o wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. wyboru 2 radnych do komisji konkursowej 

  „Superelewacja 2010” 

  Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” jednogłośnie wniosek przyjęła.   

Następnie p. Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” jednogłośnie przyjęła porządek XXXIV sesji.  

 

Ad. 2c 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym przyjęła protokół XXXIII sesji. 



 

Ad. 2d  

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił: 

- zaproszenie ŚDS w Rypinie na „Kulinariadę” w dniu 8 września 2009  

- zaproszenie na II plener artystyczny w pałacu w Tomkowie w dniu 31 sierpnia br.  

- zaproszenie na otwarcie nowej siedziby Stowarzyszenia Civitas Christiana w dniu 2 września br.  

  przy ulicy 21 Stycznia 34, 

- zaproszenie Związku Zawodowego „Solidarność” na obchody powstania solidarności w dniu 30 

  sierpnia br. 

- zaproszenie na 10 – lecie Odrodzonego Powiatu Rypińskiego w dniu 12 września br. w kinie  

  „Bałtyk” 

- pismo Miejsko – Powiatowej Biblioteki Publicznej w Rypinie dot. wyrażenia zgody na  

  udostępnienie w internecie „Kroniki rypińskiej”. Jest to wyrażenie zgody przez Radę. Pan 

  Przewodniczący ma nadzieję, że takie pismo otrzymało również Starostwo Powiatowe, jako że 

  biblioteka jest Miejsko – Powiatowa.  

  Przy tym temacie wywiązała się dyskusja. Radny p. Chojnacki stwierdził, że jeśli zagłosuje za 

  wyrażeniem powyższej zgody, to jako radny potwierdzi, że Rada Miasta jest wydawcą.  

  Zdaniem radnego p. Grzybowskiego pan radca powinien sformułować wniosek, czy też uchwałę, 

  aby dotyczyła ona urzędu miejskiego, który według radnych jest wydawcą tej kroniki.  

  Radca prawny p. Rakowicz zauważył, że nie może formułować wniosków niezgodnych ze 

  stanem faktycznym.  

  Radny p. Dariusz Kędzierski zwrócił uwagę na to, że temat ten został wywołany po to, żeby 

  Rada przyznała się, że jest wydawcą. Swego czasu była uchwała Rady Miasta, że wydawcą jest  

  Urząd Miejski i zarządzenie burmistrza, na podstawie którego powołał redaktora naczelnego tej 

  kroniki.  

  Obecny na sali Dyrektor biblioteki p. Taczyński wyjaśnił, że chodzi tylko o zgodę Rady na 

  digitalizację kroniki.  

  Wobec tylu kontrowersji p. przewodniczący zaproponował, aby temat ten został odłożony. 

  Należy wrócić do tego, kto jest wydawcą kroniki rypińskiej. 

 

  Uwaga, na obrady sesji przybyła radna p. Molińska.  

    

Ad. 3 

Burmistrz miasta p. Marek Błaszkiewicz poinformował nt. realizacji uchwał XXXIII sesji: 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/329/09 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

  przestrzennego dla miasta Rypina w wybranych obszarze: obszar III – ograniczony od  

  zachodu terenami kolejowymi, od południa ul. Mławską od północy i wschodu  



  granicami miasta, z wyłączeniem działek o numerach geodezyjnych 882/30, 882/3 i  

  882/32 – urząd oczekuje na publikację uchwały w Dzienniku Urzędowym Woj. Kuj. 

  Pomorskiego. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/330/09 w sprawie utworzenia Publicznego Gimnazjum 

  dla Dorosłych w Rypinie – uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Woj.  

  Kujawsko – Pomorskiego. Trwa promocja idei utworzenia Gimnazjum dla Dorosłych. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/331/09 w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

  powiatowi rypińskiemu na realizację zadania pn. „Remont drogi powiatowej Nr 2231 –  

  ul. Sportowa – w ostatnich dniach wpłynęła dokumentacja i rozliczenie zadania. 

  Przeznaczone uchwałą środki zostaną przekazane. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/332/09 w sprawie zaciągnięcia kredytu ze środków 

  Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej – ze względu na brak środków w  

  Europejskim Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej nasz wniosek o kredyt został zwrócony. 

  Należy poszukać innego źródła finansowania przebudowy ulicy Żeromskiego. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/333/09 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/06 Rady  

  Miasta Rypina z dnia 28 grudnia 2006 r. w sprawie inkasa opłaty skarbowej oraz  

  ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, zmienionej uchwałę Nr  

  VI/38/07 z dnia 28 lutego 2007 roku – uchwała podlega publikacji. Zmiana uchwały  

  związana była ze zmianą adresu inkasenta. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/334/09 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  

  budżetu miasta Rypina na 2009 rok – zmieniony budżet jest realizowany. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/335/09 w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 

  „Astro – Baza” – trwa procedura ustalenia lokalizacji inwestycji celu publicznego 

  dotycząca tej inwestycji. 

- zgodnie z uchwałą Nr XXXIII/336/09 w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel  

  Miasta Rypin” – dnia 22 lipca 2009 roku Przewodniczący Rady Miasta i Burmistrz 

  Rypina w obecności radnych Rady Miasta i zaproszonych gości wręczyli tytuł 

  „Honorowy Obywatel Miasta Rypin” przebywającemu na urlopie w Ojczyźnie ks. dr.  

  Jerzemu Tycowi. 

Jeżeli chodzi o zamówienia publiczne to: 

- w dniu 30 czerwca 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Selektywna zbiórka odpadów komunalnych na terenie miasta Rypina w II półroczu 

  2009 roku”. Termin realizacji zamówienia obejmuje okres od 1 lipca 2009 roku do 31  

  grudnia 2009 roku. Wartość brutto umowy 52 483, 50 zł. 

- w dniu 2 lipca 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Termomodernizacja budynku kina- Rypińskiego Centrum Promocji i Kultury”.  

  Wykonawca – ROYTER INVEST Sp. z o.o. z Torunia. Trwają prace przy dociepleniach 



  ścian i pokrycia dachu. Planowany termin zakończenia realizacji zadania 20 października 

  2009 roku. Wartość brutto umowy 290 438,18 zł. 

- w dniu 14 lipca 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn.  

  „Wykonanie wentylacji i klimatyzacji Sali kinowo – teatralnej oraz technologii 

  węzła cieplnego” w ramach inwestycji Termomodernizacja budynku kina – Rypińskiego 

  Centrum Promocji i Kultury w Rypinie. Wykonawca – Instalarstwo Sanitarne, Stefan 

  Wilanowski z Golubia – Dobrzynia. Planowany Termin zakończenia realizacji zadania 

  16 listopada 2009 roku. Wartość brutto umowy 348 607,24 zł.  

- w dniu 14 lipca 2009 roku została podpisana umowa na zamontowanie dwóch  

  dodatkowych piłkochwytów z siatki polipropylenowej na kompleksie boisk „ORLIK 

  2012” prze Sp. 1. Roboty mają na celu dodatkowe zabezpieczenie istniejących ogrodzeń 

  z siatki drucianej oraz budynku szatniowo – socjalnego. Wykonawca – CMPrial z 

  Torunia. Wartość brutto umowy 12 406,58 zł. 

- W dniu 23 lipca 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. „Budowa 

  hali sportowej i basenu przy Zespole szkół Nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie”.  

  Wykonawca – Konsorcjum Firm Mostostal Warszawa i Chemobudowa Kraków. 

  Planowany Termin zakończenia realizacji zadania – 2 lata od dnia podpisania umowy. 

  Wartość brutto umowy 24 976 541,83 złotych. 

- w dniu 30 lipca 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Przebudowa pieszojezdni przy budynku ul. Mławska 39”. Wykonawca firma 

  ROMEW z Rypina. Prace zostały rozpoczęte. Planowany termin zakończenia realizacji 

  zadania 9 września 2009 roku. Wartość brutto umowy 35 512,49 złotych. 

- w dniu 6 sierpnia 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej na realizację zadania pn.  

  Przebudowa ul. Dojazdowej z budową kanalizacji sanitarnej”. Wykonawca –  

  BIOBOX z Torunia. Część dokumentacji dotycząca przebudowy drogi i remontu 

  kanalizacji deszczowej powinna być zakończona do 20 września w związku z  

  ogłoszeniem naboru wniosków do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 

  który upływa 30 września. Wartość brutto umowy 39 650,00 złotych.  

- w dniu 7 sierpnia 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Pełnienie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem pod nazwą Budowa hali sportowej i 

   basenu przy Zespole Szkół nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie”. Wykonawca – 

   Konsorcjum Firm Przedsiębiorstwo Obsługi Inwestycyjnej z Bydgoszczy i Wojewódzkie 

  Przedsiębiorstwo Usług Inwestycyjnych z Olsztyna. Termin zakończenia realizacji 

  zadania to uzyskania przez Zamawiającego pozwolenia na użytkowanie dla obiektów 

  zrealizowanych w ramach inwestycji pod nazwą „Budowa hali sportowej i basenu przy 

  Zespole Szkół Nr 2 im. Unii Europejskiej w Rypinie”.  



  Wartość brutto umowy 366 366,00 złotych. 

- W dniu 18 sierpnia 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Remont Sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej Nr 3 w Rypinie”. Wykonawca 

  firma Limex Plus Sp. z o.o. z Bydgoszczy. Planowany termin zakończenia realizacji 

  zadania 2 października 2009 roku. Wartość brutto umowy 129 131,55 zł. Na realizację 

  zadania pozyskano dofinansowanie z Ministerstwa Edukacji Narodowej w kwocie ok. 

  40 000,00 złotych. 

- w dniu 24 sierpnia 2009 roku została podpisana umowa na realizację zadania pn. 

  „Przebudowa chodnika przy ul. Lissowskiego”. Wykonawca – Firma Ogólnobudowlana 

  Roman Zgliński z Rypina. Planowany termin zakończenia realizacji zadania 23 września 

  2009 roku. Wartość brutto umowy 20 860,50 złotych. 

- w ramach zadania „Dostawa i montaż garaży szeregowych przy ul. 3 Maja w Rypinie”  

  została wykonana płyta fundamentowa pod garaże. Koszt brutto wykonania płyty 

  wyniósł 11 192,88 zł. Dostawca garaży ma 40 dni na ich montaż.  

- trwają prace przy przebudowie ulicy Żeromskiego. Wykonano podbudowy oraz 

  nawierzchnię warstwy wiążącej z mieszanki mineralno – bitumicznej  oraz wjazdy 

  na posesje z kostki brukowo- betonowej. Do wykonania została warstwa ścieralna jezdni i 

  prace wykończeniowe w pasie drogowym. Inwestycja powinna być zrealizowana przed 

  terminem określonym umową tj. 22 września 2009 roku. 

- w najbliższych dniach zostaną podpisane umowy na realizację zadań: 

 a/ opracowanie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

  Rypina dla obszaru I A i I B, 

 b/ aktualizacja Programu ochrony środowiska wraz z aktualizacją Planu Gospodarki 

  odpadami na lata 2009 – 2012 dla miasta Rypina oraz opracowanie Programu usuwania 

  azbestu z terenu miasta Rypina. 

- do 4 września 2009 roku firmy mogą składać oferty na realizację zadania pn. „Budowa 

   wjazdu przy ul. 3 – go Maja między blokami Nr 46 – 48”.  

 

Jeżeli chodzi o sprawy oświaty to: 

- w szkołach kończy się czas wakacji, szkoły są przygotowane do rozpoczęcia nowego roku 

  szkolnego, w okresie wakacji we wszystkich placówkach odbyły się remonty (różny był zakres 

  prac w poszczególnych szkołach i przedszkolach). Największy i najbardziej kosztowny (trwający 

  jeszcze remont) odbywa się w SP 3 – wewnątrz sali gimnastycznej z kosztem ok. 140 tys złotych  

  z czego 41 000 zł miasto otrzymało z rezerwy 0,6% subwencji oświatowej. Całkowity koszt 

  remontów we wszystkich placówkach to ponad 290 tys. złotych. 

- ZSM zakupił teleskop przygotowując się w ten sposób do realizacji przedsięwzięcia związanego 

  z astrobazą 



- złożony  został wniosek do programu rządowego „Radosna Szkoła” na zakup pomocy do miejsca 

  zabaw w szkole ( 12 000 – 100% finansowania zewnętrznego i 80 000 zł – miejsce zabaw na  

  powietrzu – 50% finansowania zewnętrznego); złożone wnioski dotycząc SP1, jesienią złożony       

  zostanie wniosek dot. SP 3 

- złożony  wniosek w konkursie z Priorytetu IX, poddziałanie 9.1.2  Wyrównanie szans 

  edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w 

  jakości usług edukacyjnych na kwotę 897 335, 5 zł przeszedł pozytywnie ocenę formalną 

  (czekamy na ocenę merytoryczną). To projekt partnerski z wszystkimi samorządami naszego 

  Powiatu, 

- realizowany jest  projekt „Wyprawka Szkolna” (finansowanie zakupu podręczników dla uczniów  

  kl. I – III SP i I gimnazjum). Na ten moment to kwota ponad 25 000 zł. 

- w czasie wakacji odbyły się 4 postępowania egzaminacyjne na stopień n – la mianowanego 

  zakończone we wszystkich przypadkach sukcesem . Ponadto 9 n – li naszych szkół w  

  sesji letniej uzyskało stopień n – la dyplomowanego.    

 

Ponadto p. burmistrz poinformował o tym że: 

- w lipcu odbył się Kongres Dobrzynia, którego miasto Rypin było współgospodarzem, 

- zarządzeniem burmistrza został powołany komitet obchodów w przyszłym roku 665 – lecia 

  lokacji miasta Rypina. Do pracy w tym komitecie zostali zaproszeni Przewodniczący Rady p. 

  Piotr Gałkowski i V – ce Przewodniczący p. Paweł Grzybowski, dyrektorzy jednostek miejskich,  

  zastępca skarbnika. Przewodniczącą komitetu została p. Aleksandra Błaszczak. Ogłoszony  

  został w związku z tym konkurs na logo tych obchodów. Osoba, która zwycięży otrzyma nagrodę 

  1000 zł, 

- wspólnie z Wójtami Gmin i Starostą Rypińskim podpisał stanowisko dot. likwidacji prokuratur. 

  Zaproponował, aby radni w dniu dzisiejszym zajęli takie stanowisko, 

- Wojewoda Kujawsko – Pomorski wyraził zgodę na objęcie patronatem honorowym rypińskich 

  targów „Agra 2009”, 

- podpisał z marszałkiem województwa ostatnią już preumowę na zadanie związane z 

  pozyskaniem pieniędzy z Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007 – 2013. Preumowa 

  dot. projektu pn. Rypiński Obszar Przemysłowy – Bielawki. Pierwotnie projekt ten nosił nazwę 

  Rypińskiego Parku Przemysłowego. Projekt ten został zmniejszony, gmina Rypin przestała w 

  nim uczestniczyć ze względów merytorycznych. Ten projekt gwarantuje dofinansowanie w  

  wysokości 1.595 tys. zł. Pozwoli to jeszcze lepiej uzbroić tereny przy ulicy Bielawki, 

- poinformował, że 27 lipca odbyła się w urzędzie dyskusja nt. uwarunkowań planu 

  zagospodarowania przestrzennego miasta Rypina. W dyskusji tej wziął udział tylko 1 

  mieszkaniec, było 21 dni na wniesienie uwag do tego opracowania, 

- 29 lipca w Urzędzie Wojewódzkim odbyło się spotkanie dot. „schetynówek”. Miasto próbuje 



  złożyć wniosek na budowę ulicy Dojazdowej. Powiat ma się wypowiedzieć co do partycypacji w 

  tym przedsięwzięciu. Zaproponował powiatowi zawarcie porozumienia gwarantującego 

  dołożenie 25% do tej inwestycji. Głównym argumentem, żeby tę ulicę robić jest to, że jest tam 

  Urząd Skarbowy .Ma nadzieje, że Starostwo podejmie właściwą decyzję,  

- w dniach 24 – 26 lipca delegacja naszego miasta odwiedziła miasto partnerskie Bauska na 

  Litwie, gdzie obchodzono jubileusz 400 – lecia tego miasta, 

- z inicjatywy mieszkańców uruchomiono targowisko miejskie również w soboty, 

- 16 lipca został zaproszony na posiedzenie Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego.  

  Tematem była budowa obwodnicy miasta Rypina. Zarząd Województwa wyraził zgodę na 

  przesunięcie terminu złożenia dokumentów do 2010 roku. Uzgodniono, że do końca października 

  zostanie ogłoszony kolejny przetarg na dokumentację techniczną, 

- zbliża się „ Agra”, 12 września powiat zaproponował swoje obchody wzbogacając tym samym tę 

  imprezę,  

- sukcesem zakończyły się starania o specjalną strefę ekonomiczną. Do Pomorskiej Specjalnej 

  Strefy Ekonomicznej włączono tereny w Rypinie, daje to szanse rozwojowe naszemu miastu. 

  W tej chwili trwają prace związane z uruchomieniem tej strefy. Przygotowywane jest 

  Porozumienie z Zarządem Strefy, które ma umożliwić przeprowadzenie tzw. przetargu łącznego 

  na sprzedaż gruntów i wydanie inwestorowi pozwolenia na działalność w strefie. Samorząd zleca 

  to Zarządowi Strefy, który przeprowadza przetarg i wydaje zezwolenie podmiotowi na 

  działalność. W ramach tego działania miasto musi ponieść koszty Zarząd Strefy pobiera prowizję 

  w wysokości 10% wartości sprzedanego gruntu. Po rozmowach miasta z Zarządem Strefy udało 

  się wynegocjować 8% i taka kwota zostanie zaproponowana do wprowadzenia do budżetu, 

- przedstawił też temat PKS, w imieniu Zarządu Gmin Rypińskich wystąpił w lutym do Ministra 

  Skarbu, żeby przekazał miastu udziały w PKS. Na odpowiedź trzeba było czekać do 15 lipca. W 

  między czasie w maju uzgodnił ze Starostą Lipnowskim, że będzie rozmawiał w tej sprawie w 

  Ministerstwie Skarbu. W tym miejscu przedstawił odpowiedź Ministerstwa Skarbu. Minister 

  Grad udzielił istotnej podpowiedzi, wskazał mianowicie kto jest siedzibą spółki. Siedzibą spółki 

  jest jednostka gminna i dlatego też należy zaproponować burmistrzowi Lipna zawarcie 

  stosownego porozumienia i utworzenie związku celowego 2 samorządów, który wystąpi o akcje 

  tego PKS. Pan burmistrz Lipna jednak poinformował, że nie przystępuje do propozycji naszego 

  miasta, gdyż w jego ocenie układ 2 samorządów jest za słaby, żeby przejąć PKS. W spółce nie 

  dzieje się najlepiej i być może to też wpłynęło na takie stanowisko. Wystosowane zostały pisma 

  do Starostów powiatu Rypińskiego i Lipnowskiego i burmistrza miasta Lipna z propozycją 

  utworzenia związku jednostek samorządu terytorialnego, który mógłby przejąć akcję PKS. 

  Miasto czeka na odpowiedź w tej sprawie,  

- zgodnie z sugestią radnego p. Tyburskiego przedłożył radnym sprawozdanie finansowe 

  dotyczące współpracy z miastem partnerskim Bauska, 



- nawiązał do sprawy opracowania koncepcji budowy linii kolejowej Rypin – Golub Dobrzyń.  

  Kiedy to radni nie podzielili stanowiska Izby Przemysłowo – Handlowej w Rypinie co do 

  celowości budowy tej linii, pojawiła się sugestia radnego p. Tyburskiego, aby to przedsiębiorcy 

  sfinansowali opracowanie tej koncepcji. I tak też się stało, Zarząd Izby przekazał środki na ten 

  cel, jednak ten fakt przekazania środków został już wykorzystany do walki politycznej. W tej  

  sytuacji p. burmistrz poinformował, że wycofał się z tego pomysłu.  

 

       Ad. 3a                  

Radny p. Chojnacki zapytał co się dzieje na placu budowy hali i basenu, co z zaplanowanych prac 

zostało wykonane w miesiącu sierpniu, jest chyba harmonogram tych prac. Czy nie było szans, 

żeby podwykonawcami Mostostalu były firmy rypińskie? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że taki harmonogram prac jest i firma będzie z niego rozliczana. Firma 

poszukuje jednak podwykonawców i ma z tym problem. Nasi miejscowi przedsiębiorcy skarżą 

się, że stawiane są im zbyt wygórowane wymagania. Ma jednak nadzieję, że tak będzie, nie może 

jednak brać odpowiedzialności za działanie tych firm. Odpowiedzialność za wybudowanie basenu 

ponosi Mostostal.  

Radny p. Chojnacki pytał też, dlaczego podniesione zostało o 15% uposażenie V - ce burmistrza, 

czy to jest przyczynek do tego, aby burmistrzowi też podnieść wynagrodzenie?  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że V – ce burmistrz nie ma zwiększonego wynagrodzenia, inaczej jednak 

zostały rozpisane wskaźniki jego wynagrodzenia.  

Pan Chojnacki upierał się jednak przy tym, że jest zarządzenie p. burmistrza w Internecie. Pytał 

ponadto, czy burmistrzowi wolno w imieniu Rady podpisywać porozumienie o współpracy z 

miastami, o czym p. burmistrz wcześniej informował. 

Pan burmistrz wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym poddane będą pod głosowanie projekty uchwał w 

tym temacie. Właściwe partnerstwo zafunkcjonuje wtedy, gdy zostanie podjęta uchwała rady 

miasta. Wyraził on tylko pewien kierunek działania.  

Pan mecenas wyjaśnił, że wcześniej Rada Miasta  podejmowała już taką uchwałę dot. współpracy 

z innymi miastami . 

Radna p. Federowicz zaznaczyła, że to od burmistrza zależy, żeby rypińskie firmy brały udział w 

budowie hali i basenu bo przecież pracy w Rypinie nie ma. Pan burmistrz jednak nie do końca 

zgodził się z opinią p. radnej, nie może wskazywać palcem firm rypińskich, nie może włączyć się 

w takie działania, gdyż są one niezgodne z prawem. Ostatecznie to Mostostal bierze 

odpowiedzialność za te inwestycje. 

Przewodniczący Rady p. Gałkowski poprosił, aby p. Kosiński wyjaśnił jak wygląda harmonogram 

robót dotyczący tej inwestycji? 

Pan Kosiński kierownik Wydziału Inwestycji poinformował, że harmonogram zawiera 

kilkadziesiąt pozycji, podzielony jest na miesiące. Na październik zaplanowano palowanie i 



roboty związane z uzbrojeniem terenu. Zostały wybrane już 2 firmy rypińskie, które będą 

wykonywały roboty ziemne. Pojawił się jednak problem, Mostostal zaproponował zmianę pali z 

ziemno – betonowych na betonowe. Zasięgana jest teraz opinia biur projektowych. Harmonogram 

jest do wglądu w Urzędzie Miasta. Dodał też, że w umowie z Mostostalem jest zapis, że miasto 

ma możliwość sankcji, nawet w postaci zerwania umowy.  

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 10 min przerwy.     

 

  

Ad. 4 i 5 

Po przerwie głos zabrał Starosta rypiński p. Marek Tyburski. Odniósł się do kwestii PKS. Jego 

zdaniem rozmowy idą dwutorowo. Z ostatniego pisma jakie otrzymał od starosty Lipnowskiego 

wynikało, że jeśli powiat Lipnowski zawrze porozumienie z powiatem Rypińskim jest wówczas 

możliwe przejęcie PKS. Została powołana komisja d/s takiego porozumienia i w miesiącu 

wrześniu ma być spotkanie Zarządu Powiatu Rypińskiego z Zarządem Powiatu Lipnowskiego 

odnośnie tej kwestii. Żadne istotne sprawy jeszcze nie zapadły. Prosił burmistrza, aby informował 

go o tych sprawach. Na koniec dodał, że na pewno nie pozwoli, aby majątek z powiatu 

rypińskiego został spieniężony i przekazany na rozwój powiatu Lipnowskiego.  

Radna p. Federowicz pytała, czy w obecnej kadencji będzie wybudowany Market?  

Pan burmistrz wyjaśnił zdziwienie tym pytaniem. Trwa ciężka praca i w niedługim czasie będzie 

mógł już przedstawił efekty tych prac.  

Radna p. Pawlak wskazała temat dewastacji działek (niszczone ogrodzenie, picie alkoholu przez 

młodzież na działkach). 

Pan burmistrz zapewnił, że będą bardzo zdecydowane działania w mieście. Będą one polegały na 

wykorzystywaniu całego arsenału restrykcji wobec osób, które takie akty wandalizmu stosują. 

Zwrócona też zostanie uwaga nauczycieli na ten problem.  

Radny p. Sochacki pytał, na jakim etapie jest przetarg na zadanie pn. uregulowanie gospodarki 

wodno – ściekowej w ramach programu operacyjnego „Struktura i Środowisko”?  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że trwają procedury oceny merytorycznej wniosku złożonego przez PK 

KOMES. Ocenę formalną wniosek przeszedł, jest to kwestia kilku tygodni. Na jesieni będą 

rozpisane przetargi. 

Pan Paweł Grzybowski V – ce przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny, aby budynki, 

które miasto sprzedaje, gdzie jest jeszcze substancja mieszkaniowa, były częściowo remontowane 

ze środków uzyskanych ze sprzedaży. 

Pan Radny pytał też, dlaczego po raz kolejny nie dostał odpowiedzi na interpelację zgłaszaną 

wielokrotnie na sesji dot. kosztów kredytów zaciągniętych przez miasto w poszczególnych latach. 

Chodzi o pewną analizę tych kosztów, gdyż radni podejmują decyzje w ciemno. 

Poprosił o poważne potraktowanie tej interpelacji. 



Burmistrz w temacie remontu mieszkań przy sprzedażnych lokalach podzielił pogląd p. 

Grzybowskiego. Problem jednak polega na tym, że to miasto sprzedaje te lokale a mieszkania są w 

zarządzie RTBS. Tak więc miasto musiałoby wspierać finansowo RTBS.  

Co do tematu interpelacji zaznaczył, że nie lekceważy tego tematu, radni mają wgląd do planu 

inwestycyjnego, który stanowi nieodłączny załącznik do uchwały budżetowej, która jest na każdej 

sesji zmieniana. Trzeba mieć świadomość, że to jest pewien plan,  wszystko się może zmienić. Tu 

jako przykład wymienił zaoszczędzone środki w wyniku przeprowadzonego przetargu na budowę 

hali i basenu. Przeprosił jednak p. radnego za niedopatrzenie, taką analizę p. radny otrzyma. Nikt 

jednak nie podejmuje działań, które narażałyby miasto na ryzyko.  

Radny p. Chojnacki pytał z kolei, dlaczego burmistrz wycofał się z roli współorganizatora 

Kongresu Dobrzynia, pomimo, że wcześniej na sesji deklarował przystąpienie do organizacji tego 

kongresu? 

Pan burmistrz wyjaśnił, że nie wycofał się z roli współorganizatora. Jednak wcześniej, kiedy 

Stowarzyszenie przedstawiło mu program obchodów (3 – dniowa impreza), wzbudziło to jego 

opór ze względu na duże koszty. Takie stanowisko otrzymał Prezes Stowarzyszenia, zmniejszono 

koszty, program został ograniczony i uroczystość odbyła się w lokalu w Starorypinie u państwa 

Kończalskich, gdyż liczono się z remontem kina w tym czasie.  

Dyskusja toczyła się wokół tego, czy wszystkie tego typu imprezy powinny odbywać się w lokalu 

p. Kończalskich (spotkania noworoczne, do których nawiązał radny p. Chojnacki).  

Pan Chojnacki odniósł się też do uchwał, które w dniu dzisiejszym będą głosowane. Chodzi o 

przystąpienie z dwoma miastami do współpracy partnerskiej. Pytał, dlaczego finał tego będzie 

dopiero w przyszłym roku,  w roku wyborczym?  

Pan burmistrz zauważył, że wybory dotyczą wszystkich, nie tylko jego osoby. Chciałby, aby to 

znalazło się przy obchodach 665 – lecia lokacji naszego miasta. Miasto przygotowuje się do 

złożenia wniosku na dofinansowanie unijne takiej konferencji. Aby uzyskać te pieniądze trzeba 

pokazać konkretne efekty w postaci podpisanej umowy partnerskiej, obecność gości z zagranicy 

wzbogaci te obchody.  

Pan Chojnacki podsumował to w ten sposób, że tyle mówi się o kryzysie a ma być impreza z 

takim rozmachem. Zwrócił się też z pytaniem do Dyrektora muzeum, który wydał książkę o 

parafii Św. Trójcy. Czy było wypłacone honorarium autorskie i w jakiej kwocie? 

Dyrektor Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej p. Andrzej Szalkowski wyjaśnił, że temat monografii 

stanął na sesji rady miasta w październiku ubiegłego roku, kiedy to rada podjęła uchwałę o 

wydaniu takiej monografii. Koszt całego przedsięwzięcia miał wynosić 50 tys. zł. Autorem tego 

był p. Gałkowski, który poczynił aktualizację całości dzieła i odsprzedał prawa autorskie. Zgodnie 

z ustawą o zamówieniach publicznych muzeum wystosowało ofertę do firm, które mogły 

wydrukować dzieło. Udało się znaleźć korzystnego oferenta przez co zaoszczędzono pewne 



środki. Koszty publikacji się zmniejszyły i wyniosły 15.700 zł netto. Zgodnie z ustaleniami z 

autorem wypłacono honorarium w wysokości 20 tys. zł netto.  

Radny p. Chojnacki zauważył, że Rada faktycznie podejmowała uchwałę, ale o monografii miasta 

Rypina, a nie o monografii Św. Trójcy.  

Pan Szalkowski wyjaśnił, że były dwie uchwały. Jedna traktowała o monografii Rypina i całe 

zadanie nosiło tytuł „Opracowanie i wydanie monografii Rypina” i drugie zadanie wydrukowanie 

i opublikowanie dzieła pt. „Monografia Św. Trójcy w Rypinie”. W jednym zadaniu został 

wyłoniony realizator. Jest to Polskie Towarzystwo Historyczne, które przygotowało zespół 

redakcyjny. W tym celu odbyła się konferencja, na której byli i autorzy i osoby tym 

zainteresowane. To było opublikowane w prasie. Zespół redakcyjny liczy 9 osób, na które zostały 

podzielone zadania, jedno zadanie nosiło tytuł „Rypin dzieje miasta” – monografia miasta Rypina. 

Drugie zadanie traktuje bezpośrednio dzieła – monografia Św. Trójcy w Rypinie. Różnica jest 

taka, że tu mamy do czynienia z dziejami miasta Rypina a tu z dziejami parafii Rypin. Jest to 

obszar podległy kościołowi. 

Radny Chojnacki wnioskował o zbadanie tego tematu przez Komisję Rewizyjną.  

Pan mecenas wyjaśnił, że dla wniosku wymagana jest uchwała a inicjatywę jej podjęcia powinno 

zgłosić 3  radnych. 

Radny p . Pawłowski zaznaczył, że pan Przewodniczący Rady jest autorem kilku książek o 

Rypinie. Nigdy nie brał pieniędzy, była to jego całkowicie społeczna praca. Podkreślił też ogrom 

pracy przy napisaniu takiej książki. Dodał, że jeżeli wniosek p. Chojnackiego uzyska poparcie 

radnych, to poprosi pana przewodniczącego o przygotowanie wykazu książek, które do tej pory 

napisał.  

Pan mecenas zaznaczył, że inicjatywa uchwałodawcza przysługuje ¼ składu radnych a nie 

pojedyńczemu radnemu. Ponadto taki wniosek musiałby być wprowadzony do porządku obrad.  

Radna p. Pawlak powróciła do tematu cateringu przygotowywanego przez p. Kończalską. Nie 

kwestionuje tego, kto powinien obsługiwać różne imprezy, ale należy jej podziękować za to co do 

tej pory robiła.  

Radny p. Chojnacki zgłosił interpelacje dotyczącą strat na wodzie. Poprosił o przekazanie jej 

prezesowi KOMES. W swoim czasie były straty na wodzie, ale przyczyn szukano u odbiorców, 

pytał dlaczego KOMES męczy ciągłymi kontrolami stanu licznika firmę Laycrex a nie stara się 

znaleźć przyczyny u siebie. Ponadto straszy się pracowników tej firmy za nie dopuszczenie do 

sprawdzenia licznika karami. Konsekwencją tego stanu rzeczy jest jeszcze wypowiedzenie umowy 

na korzystanie z przyłącza energii elektrycznej.  

Radna p. Pawlak pytała dyrektora MOSiR, kiedy będzie ścieżka rowerowa, na co uzyskała 

odpowiedź, że wtedy kiedy będą środki.  

Pan burmistrz uzupełnił wypowiedź. Należy przygotować pewien projekt, jest po pewnych 

uzgodnieniach z Wójtem Gminy Rypin. Działania idą w kierunku pozyskania środków unijnych. 



Rozmowy dotyczą projektu pt. „Rowerem przez dolinę Rypienicy”, który to projekt polegałby na 

budowie ścieżki rowerowej na terenie miasta Rypina. 

Radny p. Sochacki  pytał, czy plac zabaw dla dzieci mógłby powstać   na terenie MOSiR , a nie w 

parku im Piłsudskiego? 

Burmistrz wyjaśniał, że  w parku  Piłsudskiego  czas spędza dużo mieszkańców, park jest 

usytuowany bliżej  bloków mieszkalnych, bliżej centrum. Jak uda się też zrealizować te place 

zabaw przy   szkołach, to też  będzie możliwość  skorzystania przez rodziców, którzy będą mogli 

tam przychodzić z dziećmi. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Piotr Gałkowski odniósł się do   tematu poruszonego przez   

radnego p. Chojnackiego, do sprawy wydania monografii miasta Rypina. Uwłacza to jego 

godności, że musi się teraz  z tego tłumaczyć. W muzeum jest kilka jego książek, robił to na 

chwałę tego miasta, nigdy nie brał pieniędzy od miasta. Miasto na tych  książkach zarobiło dużo 

pieniędzy. Do kasy miasta, po sprzedaży książek wpłynęło   około 30- 40 tys. zł.  W przypadku tej 

ostatniej książki postanowił , że   odsprzeda  prawa autorskie Muzeum. Dyrektor Muzeum wyraził 

zgodę, wcześniej te pieniądze były   w budżecie Muzeum  z  wyraźnym zaznaczeniem, że  chodzi 

o monografię  parafii św. Trójcy. Odbyło się spotkanie Rady Muzeum, gdzie było przedstawione 

ile to ma kosztować. Nie każda parafia w Polsce może  poszczycić się taką monografią licząca 600 

stron. Według stawek, jakie przyjmuje się przy tego typu pracach, to powinien zażądać w 

granicach 60 tys. zł. Dostał 20 tys. zł,  co w przełożeniu na lata pracy daje 10 groszy na godzinę. 

Nie liczy kosztów wyjazdów, które finansował z własnej kieszeni. (kilkadziesiąt wyjazdów do 

Warszawy, Płocka i Bydgoszczy) W książce tej są teksty łacińskie, włożona została gigantyczna 

praca. Pan Przewodniczący dodał też, że niedawno napisał monografię  „Lecha Rypin”, za którą 

nie dostał od klubu ani grosza. Miał dostać pieniądze od p. Rejsa, do dzisiaj ich nie dostał. Jak 

upomniał się o te pieniądze, otrzymał tylko wyzwiska przez telefon. Stało się to wtedy, kiedy 

publicznie mówił o tej sprawie. Swego czasu napisał też książkę o Szkole Podstawowej Nr 1. Też 

oskarżano go, że wziął pieniądze. Ówczesna dyrektor p. Wiśniewska musiała to dementować. 

Teraz trochę żałuje, że wziął te pieniądze od miasta. Stwierdził, że już więcej nic nie napisze dla 

tego miasta, „po prostu ręce opadają”. Jako przewodniczący wnioskował, aby temat ten zbadała 

komisja rewizyjna.  

Radny p. Chojnacki pytał, czemu ma służyć wylewanie żalów przez p. Przewodniczącego. Nie 

rzucał on żadnych oskarżeń w kierunku Przewodniczącego, po drugie pytał dyrektora muzeum, a 

poza tym ma prawo pytać.  

Pan Przewodniczący powiedział tylko, że on by tego tematu nie wywołał.  

Pan Burmistrz miasta prosił p. Przewodniczącego, aby więcej się nie tłumaczył. Jeżeli jest 

życzenie p. radnego, żeby coś sprawdzić, to należy to sprawdzić. Dodał też, że p. Przewodniczący 

nie powinien się tłumaczyć, jest to człowiek, który ma tak duże zasługi i w przyszłości może 

pretendować do tytułu „Honorowego obywatela miasta”.  



Pan Paweł Grzybowski V – Ce przewodniczący Rady odniósł się do książki o klubie Lech. Był 

wówczas prezesem tego klubu. Pan Rejs był głównym sponsorem i był to jego pomysł napisania 

takiej książki. Klub bardzo czynnie wspierał p. Gałkowskiego w działaniach, dodał, że sam 

pozyskał środki w kwocie 8 tys. zł dotacji z Urzędu Marszałkowskiego pozostałą kwotę pokryła 

firma Rejs. Dużym echem odbiła się sprawa, gdzie p. Przewodniczący mówił, że nie dostał 

wynagrodzenia. Pan Rejs nie chciał tego komentować, ma jednak odmienne zdanie od p. 

Przewodniczącego. Pan Grzybowski nie może jednak tego ani potwierdzić ani temu zaprzeczyć. 

Jest to tajemnica między p. Rejsem a p. Przewodniczącym.  

Radna p. Federowicz    przeprosiła p. Przewodniczącego za tę sytuacje. Temat  jest nie na miejscu, 

jest pełna podziwu dla wiedzy p. Gałkowskiego. 

 

Ad.6 

Przewodniczący Komisji  Rady Miasta poinformowali nt. prac komisji. 

 

      Ad. 7a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/337/09 w sprawie 

wyrażenia zgody na wniesienie udziału przez Gminę Miasta Rypina do Przedsiębiorstwa 

Komunalnego KOMES sp. z o o w Rypinie. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki 

Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod względem formalno – prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod glosowanie. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/337/09 w 

sprawie wyrażenia zgody na wniesienie udziału przez Gminę Miasta Rypina do 

Przedsiębiorstwa Komunalnego KOMES sp. z o o w Rypinie.  

Uchwała Nr XXXIV/337/09 stanowi zał. Nr  2 do protokołu. 

 

Ad. 7b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/338/09 w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2009. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym.  

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/338/09 w 

sprawie zaciągnięcia zobowiązania wykraczającego poza rok budżetowy 2009.  

Uchwała Nr XXXIV/338/09 stanowi zał. Nr 3  do protokołu. 

 

 

 



Ad. 7c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/339/09 w sprawie 

zaciągnięcia kredytu ze środków Europejskiego Banku Inwestycyjnego. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym. 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XXXIV/339/09 w sprawie zaciągnięcia kredytu ze środków Europejskiego Banku 

Inwestycyjnego. 

Uchwała Nr XXXIV/339/09 stanowi zał. Nr 4  do protokołu. 

 

Ad. 7d 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/340/09 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na zakup podręczników dla uczniów I 

klasy Gimnazjum Powiatowego.  

Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno – prawnym.  

Pan Paweł Grzybowski poddał pod rozwagę, czy Rada może to głosować, gdyż jest uchwała  nie 

wyrażająca zgody na powstanie tego gimnazjum. 

Pan radca wyjaśnił, że nie zna takiej uchwały.  Powołując się na  ustawę o samorządzie gminnym 

poinformował, że istnieje możliwość takiej pomocy. Nie widzi przeszkód  prawnych, aby  taką 

uchwałę podjąć. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/340/09 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na zakup podręczników dla 

uczniów I klasy Gimnazjum Powiatowego.  

Uchwała Nr XXXIV/340/09 stanowi zał. Nr 5  do protokołu. 

 

Ad. 7e 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/341/09 zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2009 rok.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym.  

Skarbnik Miasta p. Violetta Szkopańska wyjaśniła, że w związku z tym, że  p. Burmistrz 

rezygnuje z zadania dot. opracowania koncepcji budowy linii kolejowej  Rypin- Golub  należy 

wykreślić kwotę 12 tys. zł  zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Trzeba te środki oddać 

darczyńcom. 

Poprosiła też o wprowadzenie  następujących zmian ; 

- kwoty 5.500 zł w związku z wnioskiem dyrektor MZOO o zwiększenie planu finansowego  



  zabezpieczającego środki na dowóz dzieci do szkół. Przewoźnik PKS podwyższył cenę, 

- zwiększenie środków o kwotę 20 tys. zł  na remont sali gimnastycznej  przy SP 3 , źródło  

  pokrycia - rezerwa oświatowa, 

- przyznanie środków dla Miejsko – Powiatowej Biblioteki Publicznej z przeznaczeniem na 

  nagrody dla laureatów „Rypińskiego konkursu poetyckiego”, 

- zabezpieczenie środków w kwocie 18% od wartości sprzedanego gruntu pod specjalną strefę 

  ekonomiczną (ponad 135 tys. zł),  

- przyznanie środków dla zespołu „Calineczki” i „Muzyczna mafia” w związku z wnioskiem  

  dyrektor zespołu szkół miejskich o dofinansowanie wyjazdu tych zespołów na festiwal na 

  Węgry. 

Radny p. Sochacki zgłosił wniosek o przeznaczenie 34 tys. zł na budowę chodnika przy ulicy 

Spokojnej. Zaplanowana kwota 25 tys. jest zbyt mała. Po uwadze p. Skarbnik, że należy wskazać 

źródło pokrycia, p. radny wskazał środki ze sprzedaży sklepu przy ulicy Orzeszkowej.  

Do uwagi p. Skarbnik odniósł się p. Paweł Grzybowski, gdzie zauważył, że na komisji 

budżetowej, gdy były omawiane zmiany budżetowe nikt z radnych nie musiał wskazywać źródła 

pokrycia. Pytał, dlaczego w niektórych przypadkach to wskazanie jest potrzebne w niektórych 

natomiast nie. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że na komisji budżetu można przeanalizować te zmiany szukając źródła 

pokrycia, natomiast na sesji nie ma takiej możliwości. Dodała, że jeżeli chodzi o wniosek p. 

radnego Sochackiego, p. burmistrz proponuje zwiększyć deficyt budżetowy.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmiany zgłoszone przez p. Skarbnik.  

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie zmiany przyjęła. 

Następnie p. przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego p. 

Sochackiego.  

Rada Miasta Rypina 9 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących” wniosek przyjęła. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały uwzględniający przyjęte 

zmiany. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/341/09 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina na 2009 rok.  

Uchwała Nr XXXIV/341/09 stanowi zał. Nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 7f 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/342/09 w sprawie 

współpracy partnerskiej między Gminą Miasta Rypina a Gminą Hedemora. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym. 



Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XXXIV/342/09 w sprawie współpracy partnerskiej między Gminą Miasta Rypina a Gminą 

Hedemora. 

Uchwała Nr XXXIV/342/09 stanowi zał. Nr  7 do protokołu. 

 

      Ad. 7g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/343/09 w sprawie 

współpracy partnerskiej między Gminą Miasta Rypin  a Okręgiem Pakruojis.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 

XXXIV/343/09 w sprawie współpracy partnerskiej między Gminą Miasta Rypin  a 

Okręgiem Pakruojis. 

Uchwała Nr XXXIV/343/09 stanowi zał. Nr  8 do protokołu. 

 

Ad. 7h 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XXXIV/344/09  zmieniającej 

uchwałę Nr XVII/133/2000 Rady Miasta Rypina z dnia 21 lutego 2000 roku  w sprawie likwidacji 

formy prawnej funkcjonowania zakładu budżetowego i utworzenia jednostki budżetowej   pod 

nazwą – Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym . 

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta  Rypina 14 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/344/09 

zmieniającej uchwałę Nr XVII/133/2000 Rady Miasta Rypina z dnia 21 lutego 2000 roku  w 

sprawie likwidacji formy prawnej funkcjonowania zakładu budżetowego i utworzenia 

jednostki budżetowej   pod nazwą – Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

      Uchwała Nr XXXIV/344/09 stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

 

      Ad. 7i 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/345/09 w sprawie 

wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. Jest pozytywna opinia Komisji 

Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego pod względem formalno – prawnym.  

Dyskusji nie było, p. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod glosowanie. 

Rada Miasta Rypina 11 glosami „za”, przy 3 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

XXXIV/345/09 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 

Uchwała Nr XXXIV/345/09 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.  



       

      Ad. 7j 

      Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/346/09 w sprawie przyjęcia  

      stanowiska Rady Miasta Rypina dotyczącego planów likwidacji niektórych prokuratur  

      rejonowych.  

      Jest opinia radcy prawnego pod względem formalno – prawnym.  

      Rada Miasta Rypina 13 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/346/09 w  

      sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miasta Rypina dotyczącego planów likwidacji niektórych 

      prokuratur rejonowych. (podczas głosowania nieobecny radny p. Chojnacki) 

      Uchwała Nr XXXIV/346/09 stanowi zał. Nr  11 do protokołu. 

   

      Ad. 8  

      Do konkursu „Superelewacja 2010”  zgłoszono 2 kandydatury: radną p. Hannę Pawlak i radnego 

      p. Stefana Boruczkowskiego. Obydwoje wyrazili zgodę do pracy w tej komisji.  

      Rada Miasta Rypina 11 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących” zaopiniowała kandydatury. 

 

      Ad. 9 i 10 

      Pan Jan Szymański poruszył sprawę wjazdu przy ulicy 1 Maja, widzi nieskuteczność radnych w 

      tym temacie. Zniszczyła to firma Fischer prowadząca tam roboty, poprosił o naprawę.  

      Pan Burmistrz wyjaśnił, że firma Fischer wykonuje prace na ulicy Warszawskiej i będzie z nimi w  

      tej sprawie rozmawiał. 

      Pan Pułtuski poruszył sprawy: 

      - nawiązał do sponsorowania wykonania koncepcji budowy linii kolejowej. Jest to sytuacja 

        dwuznaczna, gdy podmiot najpierw ma umarzany podatek a później jest sponsorem dla miasta, 

      - nawiązał do spraw porządkowych, przy wjeździe do Rypina są zarośnięte rowy, chociażby przy  

        ulicy Warszawskiej. Miasto powinno rozliczać za to Zarząd Dróg Wojewódzkich, 

      - pytał, z czyjego nadania jest robiony chodnik przy dawnym Urzędzie Skarbowym, jeżeli coś się 

        robi to należy to też uporządkować, 

      - miał wrażenie, że p. Przewodniczący wydając tę publikacje robił to z pasją, dla dobra tego 

        miasta. Teraz okazało się, że zaczął czerpać profity. Istotne w tej sprawie jest to, że budzi to taki 

        odzew negatywny, gdyż łączy się to z sytuacją, która miała miejsce na szczeblu krajowym  

        (uchwalenie ustawy z której korzystał jeden z posłów). Nie kwestionuje brania honorarium ale 

        nie teraz ,kiedy jest on beneficjentem. Znając osobę p. Przewodniczącego jest tym zaskoczony,  

        jest radnym miejskim i bierze pieniądze z jednostki poległej samorządowi. 

      Radny p. Kędzierski nawiązał do porządku przy ulicy Sportowej, przy Gimnazjum Miejskim. Do  

      połowy sierpnia rosły tam metrowe chaszcze. Poprosił Burmistrza, aby dyrektor tej szkoły nie 

      dopuszczała do takich sytuacji.   



      Radny p. Grzybowski poruszył problem utrzymania boiska przy Zespole Szkół Miejskich. Jest to 

      jedyna szkoła, która posiada taki areał do koszenia, pytał czy to boisko nie powinno przejść pod  

      zarządzanie MOSiR. Nawiązał też do elewacji przy sali gimnastycznej, która   

      zwyczajnie cieknie. Nie składa wniosków dotyczących potrzeb tej szkoły, bo będzie posądzony o 

      stronniczość. Chciałby również, aby przewodniczący Komisji Oświaty p. Pawłowski przyjrzał się 

      sprawie bonu edukacyjnego, który ma zalety jak i również wady. Jest po prostu nie elastyczny, 

      ogranicza działanie dyrektorów szkół, są sytuacje, że ludzie idą na bruk, są nauczyciele, którzy nie 

      mają etatów. Prawda jest taka, że nauczyciele z gimnazjum miejskiego nie mają pracy. Powstają 

      klasy 21 – osobowe, ale w przypadku przedmiotów takich jak informatyka, czy języki obce te sale 

      będą nie wykorzystane a poniesione zostały duże nakłady. Nauczyciele skarżą się do niego na taką 

      sytuację.  

      Radny p. Chojnacki zapytał, czy tego problemu nie widzą dyrektorzy, czy p. radny musi z tym 

      występować na sesji?  

      Pan Grzybowski zauważył, że dyrektor jest pracownikiem podległym burmistrzowi i musi 

  wypełniać jego zarządzenia. Są okrajane etaty pedagogów i psychologów, bo dyrektor chcąc nie 

  zwalniać nauczycieli musi zabierać im godziny, wprowadzono milionowe oszczędności w 

  oświacie. Projekt „Z nauką ścisłą za Pan Brat” dotyczy tylko grupy nauczycieli a nie wszystkich. 

  Pan Pawłowski odniósł się do swojego przedmówcy. Istota bonu oświatowego narodziła się już 

  przed rokiem. Na komisji oświaty p. dyrektor MZOO i p. Burmistrz zaprezentowali 

  funkcjonowanie tego bonu, którego stworzenie pozwoli na większą autonomię funkcjonowania 

  dyrektorów szkół. Dyrektor nie będzie musiał zasięgać opinii organu założycielskiego, ale 

  wspólnie z radą pedagogiczną będzie mógł w pewnych sprawach decydować. Funkcjonowanie 

  szkoły będzie musiała zaakceptować cała rada pedagogiczna. Nauczyciele będą mieli  więc  

  większy wpływ na podejmowanie decyzji przez dyrektora. Pan radny odniósł się też do  

  ewentualnych zwolnień lub niepełnych wymiarów godzin. Zauważył, że dla funkcjonowania  

   szkoły największym wyznacznikiem jest demografia. W tej chwili jest niż demograficzny, jeszcze  

   przed 2 – ma laty w SP 1 było ok. 900 uczniów podczas, gdy obecnie jest ponad 500 ta demografia  

   jest bezlitosna. 

   Dyrektorzy wiedząc o tym bardzo racjonalnie prowadzą politykę zatrudnienia. W tej chwili wyż 

  demograficzny zauważa się na poziomie przedszkoli i musi upłynąć kilka lat za nim sytuacja w 

  szkołach podstawowych i gimnazjach się polepszy. Należy więc w tej sytuacji wspierać działania 

  dyrektorów, aby nauczyciele nie byli zwalniani, aby mogli pracować w pełnym wymiarze godzin. 

  Tak więc najważniejszą przyczyną tej sytuacji jest demografia a nie to, że tych godzin brakuje, ich 

  po prostu nie ma.  

Radny p. Pawłowski zauważył, że są dwa gimnazja i to rodzice decydują do którego ich dzieci będą 

chodziły. Jeżeli chodzi o program „Z nauką ścisłą za pan brat”, pozwala to na zwiększenie godzin 

nauczycielom przedmiotów ścisłych. Pan Burmistrz na sesji czerwcowej mówił jednak też o 



programach, które mają objąć nauczycieli przedmiotów humanistycznych, informatyki czy języków 

obcych. Jego zdaniem godzin tych będzie dużo i pozwoli to na utrzymanie zatrudnienia na obecnym 

poziomie. Jeżeli chodzi o siatkę godzin, w miesiącu maju było posiedzenie komisji oświaty i można 

było zapoznać się z projektem godzin dla poszczególnych szkół i poszczególnych przedmiotów.  

Pan Burmistrz zaapelował do p. Grzybowskiego, aby nie robił z niego „zamordysty” w stosunku do 

dyrektorów szkół i przedszkoli. Wygląda to tak, że dyrektorzy by protestowali, ale w sytuacji kiedy 

podlegają burmistrzowi, może ich coś spotkać. Nie jest tak, że dyrektorzy boją się mówić o swoich 

problemach. To p. Grzybowski jest radnym i jednocześnie nauczycielem i powinien pewne sprawy 

załatwiać na radach pedagogicznych. Dyrektorzy wraz z radami pedagogicznymi muszą być 

menadżerami. Bon edukacyjny jest to fajny instrument, który należy umiejętnie wykorzystywać. W 

gimnazjum miejskim klasy będą liczyły po 21 uczniów i jest to element konkurencyjny w stosunku 

do gimnazjum powiatowego. Jeżeli chodzi o sale językowe wystarczy dokupić zestawy do nauki 

języka, należy dokupić też komputery. Co do godzin brakuje dzieci na zajęcia pozalekcyjne. 

Problem tkwi w niżu demograficznym. Zasugerował, aby niektóre zajęcia odbywały się też w soboty 

ale zdaję sobie sprawę, że nauczyciele do pracy w soboty też będą niechętni. Burmistrz dodał, że 

szkoły muszą realizować z satysfakcją swoje zadania. Co do gimnazjum miejskiego były rozmowy 

dotyczące zmiany przynależności boiska. Pan Dyrektor MOSiR wyraził zgodę, żeby boisko przy 

gimnazjum było w zarządzie MOSiRu i wtedy będzie można pozyskać środki na sztuczną 

nawierzchnię. Poza tym boisko zostanie wykorzystane optymalnie.  

Pan Grzybowski zgodził się z wieloma wypowiedziami p. Pawłowskiego. Co do bonu edukacyjnego 

dodał jednak, że dzień przed rozpoczęciem roku szkolnego będzie musiał go zatwierdzać jako 

członek rady pedagogicznej. Jeżeli chodzi o zajęcia pozalekcyjne, cieszą się one małym 

zainteresowaniem. Być może dotyczy to właśnie projektu „Z nauką ścisłą za pan brat” bo ile dzieci 

poza lekcjami  może uczyć się matematyki.  

Radny p. Pawłowski zwrócił uwagę, że p. radny trochę demonizuje bon oświatowy. Rada 

pedagogiczna składa się ze wszystkich nauczycieli, trudno mu się zgodzić, że coś jest ustalane w 

miesiącu maju i w czerwcu a zmieniane w sierpniu. Co do zajęć pozalekcyjnych, to chodzą na nie 

chętni uczniowie . Na początku uczniowie i rodzice zostali powiadomieni nt. zajęć pozalekcyjnych.         

   

   Ad. 11  

   Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XXXIV sesji. 

 

   Protokołowa:        Przewodniczący Rady Miasta:   

   Mariola Jędrzejewska       Piotr Gałkowski  

  

        

 



         

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 


